
Hosszú évek hagyománya, hogy Salgótarján az év első napján zenés gálaműsorral köszönti az új esz-
tendőt. 2023. január elsején a Zenthe Ferenc Színház által rendezett újévi operett és musical gálára két 
előadás keretében a teátrum kamaratermében került sor. Az első, délutáni programon Fekete Zsolt, Sal-
gótarján Megyei Jogú Város polgármestere mondott újévi köszöntőt.  Képes összeállításunk a 4. oldalon.
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Újra kiváló állapotba került, és lát- 
hatóvá vált a József Attila Művelődési 
Központ mögötti dombon álló hatal- 
mas alkotás, melynek az elmúlt 50 
évben leromlott az állaga, és a nö- 
vényzet is teljesen benőtte. A restau-
rálást salgótarjáni szobrászművészek 
végezték.  Cikkünk a 21. oldalon.

Befejeződött „A Város” 
nevű térplasztika 
restaurálása

A polgármester köszöntötte 
a várost az újévi zenei gálán

Akik színessé teszik a várost
Az ország legpatinásabb 
környezetszépítő verse- 
nyén, a Virágos Magyar- 
ország 2022-es kiírásán 
város kategóriában Orszá- 
gos Arany Rózsa díjjal 
jutalmazták Salgótarjánt. 
Mindez azoknak köszön-
hető, akik évről évre megtervezik a város virágosítását, 
majd gondozzák is a növényeket: a Salgótarján Fog-
lalkoztatási Kft. kertészetének munkatársai. 
Írásunk a 3. oldalon

Fo
tó

: F
ac

eb
oo

k/
Sa

lg
ót

ar
já

n

10
0 

év
e

 v
á

ro
s

Salgótarjánt 1922. január 22-én nyilvánították várossá, erre emlé-
kezve 2022. január 27-én kezdődött meg a Salgótarján 100 éves város 
emlékév, amely 2023. január 27-én zárul. Az emlékév 12 hónapjában – 
amint azt korábban már olvashatták – centenáriumi mellékletünkben 
fotókkal, emlékezésekkel, anekdotákkal elevenítjük fel Salgótarján 
100 évének történéseit. Összeállításunk a 10-16. oldalon.

Palóc népzene a nagyvilágban
A vérbeli világutazó zenekar a Nógrád táncegyüttes kíséretére alakult meg 1979-ben.  
Miközben mi Újlakig is alig jutunk ki a városunkból, addig róluk hol Argentínából, hol az  
Egyesült Államokból, hol Kínából érkeznek a hírek.  
Cikk a 15. oldalon.

Közel fél évszázada kezdődött a

Salgó Rally története
A történet 1974-ben, titkos éjszakai 
versennyel indult és évtizedeken át 
a város népszerű sportrendezvénye 
volt. Az új évezred elején évekig szü- 
netelt a Salgó rali, majd 2016-tól 
Ózd–Salgó Rally néven került visz-
sza a sportág hazai versenynaptárá-
ba, 2020-ban pedig tarjáni központ-
tal tért vissza a Steelvent–Salgó 
Rally a magyar és szlovák bajnoki 
futamok közé.  
Cikkünk a 13. oldalon.

SALGÓTARJÁN

100 éve 
VÁROS
M E L L É K L E T

Kérdőívek mellett lakossági fórumok keretében is várta a városlakók véleményét Salgótarján önkor-
mányzata a Kemerovo-lakótelepet, valamint a Vásárteret és a Rokkant-telepet érintő TOP Pluszos 
forrásokból megvalósítani kívánt zöldterület fejlesztések kapcsán. A témában a Körúti Tagóvodában 
és a Városháza dr. Förster Kálmán termében tartottak lakossági fórumot. Részletek a 2. oldalon.

Lakossági fórumok a tervezett városi fejlesztésekről
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Januártól nagyjából megfeleződik a távhő ára 
az intézmények és a vállalkozások számára, 
azonban ez még mindig hatszoros-hétszeres 
árat jelent az előző év azonos időszakához 
képest. Salgótarján önkormányzata több 
százmillió forintos állami támogatást is ka- 
pott a rezsidíjak kifizetéséhez. 

Mint ismert, októbertől jelentősen, több mint 
tizenháromszorosára emelkedett a távhő ára 
az intézmények és a vállalkozások számára 
Salgótarjánban az erről szóló kormánydöntés 
értelmében, miután a Magyar Energetikai és 
Közmű-szabályozási Hivatal a legmagasabb 
piaci áron rögzítette a gáz referenciaárát. 

Az ilyen mértékű drasztikus energiaár- 
emelkedés azonban kigazdálkodhatatlan, 
emiatt számos korlátozó intézkedés lépett 
életbe mind a magánszektorban, mind az ön- 
kormányzati, illetve állami intézmények ese- 
tében. 

Salgótarján önkormányzata emiatt egye- 
bek mellett maximalizálta a városi intéz- 
ményekben a hőmérsékletet, illetve egyéb 
takarékoskodási intézkedéseket is kötele-
zővé tett. Február végéig bezárt a Városi 
Tanuszoda, a Dornyay Béla Múzeum és a Jó- 
zsef Attila Művelődési Központban sincse- 
nek rendezvények, előadások ebben az idő- 
szakban, miközben korlátozták a Balassi 

Bálint Megyei Könyvtár, valamint a Bátki 
József Közösségi Ház működését is. 

Mindezek, valamint az egyéb takarékos- 
kodási intézkedések csupán elenyésző meg- 
takarítást jelentenek akkor, amikor a rezsi- 
díjak tizenháromszorosára nőnek. Az októ- 
beri adatokkal számolt előzetes kalkuláci- 
ók szerint ugyanis 2022-ben közel 1,5 mil- 
liárd forinttal, míg 2023-ban több mint 2 
milliárd forinttal kellene több pénzt költe- 
nie rezsire az önkormányzatnak a 2021-es 
energiaköltségekhez képest. Ehhez képest a 
takarékoskodási intézkedések néhány száz- 
milliós költségcsökkentést jelenthettek. 

Ugyanakkor egy ilyen intézkedési terv elké- 
szítése volt a feltétele annak, hogy a kormány 
rezsitámogatásban részesítse az önkormány-
zatokat, így Salgótarján önkormányzatát is. 
Az ezzel kapcsolatos tárgyalások a kabinet és 
az önkormányzat között végül eredményre 
vezettek, így Salgótarján 428 millió forintnyi 
állami segítséget kapott a kormányzattól. 

Mindezek mellett az év végén egy újabb 
kedvező irányú döntés született: eszerint az 
eddigi 51 593 Ft/GJ-ról 25 427 Ft/GJ-ra mér-
séklődött az intézmények, valamint 28 000 
Ft/GJ-ra a vállalkozások távhőszolgáltatási 
díja, melyet a kormány háromnegyed évre, 
vagyis egészen októberig fixált. Tehát addig 
nem lehet ennél magasabb az ár, azonban 
alacsonyabb sem. Ez a változás egyébként 
azt jelenti, hogy a jelentős csökkenés mellett 
még mindig hatszoros-hétszeres a távhődíj 
ahhoz képest, amekkora tavaly szeptemberig 
volt. 

Hogy ezen változás, illetve a kormányzati 
támogatás után hogyan áll a város rezsi-
költség-helyzete, az a következő hetekben, 
a legfrissebb számlák beérkezését követően 
dőlhet el.  A távhő-, illetve gázköltségek 
mellett ugyanis az áram ára is többszörö-
sére nőtt az elmúlt évben az intézmények 
számára, hiszen a rezsicsökkentés rájuk már 
egyáltalán nem vonatkozik.

Kérdőívek mellett lakossági fórum keretében 
is várta a városlakók véleményét Salgótarján 
önkormányzata a Kemerovo-lakótelepet, va- 
lamint a Vásárteret és a Rokkant-telepet 
érintő TOP Pluszos forrásokból megvalósí-
tani kívánt zöldterület fejlesztések kapcsán. 

A Körúti Tagóvodában megtartott rendezvé-
nyen elsőként Pataki Csaba alpolgármester, 
a körzet önkormányzati képviselője köszön-
tötte a résztvevőket, majd Gregus Péter, az 
önkormányzat városfejlesztési irodájának he- 
lyettes vezetője ismertette, hogy a Kemerovo 
mely területeit érinti majd a jelenlegi tervek 
szerint mintegy 378 millió forintból megva-
lósuló felújítás. 

Mint elhangzott, két területre fókuszálná-
nak elsősorban: az óvodától a Tajgáig terjedő 
területet és a Pitypang szobor környezetét 
szeretnék megújítani, valamint az óvoda mö- 
götti, a lakóházakkal körülölelt parkot, ide- 
értve a sportpályákat és a játszóteret is. 
Ezután a lakossági fórumon résztvevők mond- 
hatták el véleményüket, javaslataikat a ter- 
vezett fejlesztésekről. 

Hasonló lakossági fórumot rendeztek a 
városháza dr. Förster Kálmán termében a 
Rokkant-telepet és a Vásárteret érintő zöld-
terület-fejlesztésekről is. dr. Dániel Zoltán 
alpolgármester, a két városrész önkormány- 
zati képviselője az eseményen kifejezte ab- 
béli reményét, hogy minél előbb megnyílnak 
a TOP Pluszos források a nagyobb városok, 

így Salgótarján számára is, hiszen az önkor-
mányzat már elkezdte a tervezést. 

A folytatásban Madarász Dóra, a tervezési 
feladatokkal megbízott cég tájépítésze 
mutatta be, hogy a Rokkant-telepen és a 
Vásártéren hol tervez felújításokat az önkor-
mányzat. Az összesen 244 millió forintra 
tervezett fejlesztések hét zöld területet 
érintenek majd a két városrészben: ötöt a 
Rokkant-telepen, míg kettőt a Vásártéren. 
Utóbbi esetében a Lőwy Sándor útnál talál-
ható régi KRESZ-park, valamint az Alagút 
utca melletti sportpályákat és játszóteret 
magába foglaló rész kerül majd fejlesztésre 
az elképzelések szerint. A fejlesztésbe bevo-
nandó területek számát és nagyságát a 
rendelkezésre álló költségkeret azonban 
még befolyásolhatja. Ahogy a Kemerovo-la-
kótelepi fórumon, úgy a résztvevő városlakók 
itt is kifejthették álláspontjukat a tervezett 
felújításokról.

A tél folyamán a Gorkij-lakótelep, a Besz- 
terce-lakótelep és a város parkolási helyze- 
tére vonatkozó hasonló jellegű lakossági fó- 
rumokra is sor kerül majd, melyekhez kap-
csolódóan majd a város honlapján elérhető 
kérdőíveken is várják a városlakók vélemé-
nyét.

A lakossági fórumok fontos elemei a ter-
vezési folyamatnak, amelyben Salgótarján 
önkormányzata igyekszik minél előrébb jut- 
ni, hiszen bár még mindig nincsenek TOP 
Pluszos pályázati kiírások a „Fenntartható 

Városfejlesztés” keretében tervező nagyobb 
városok, így Salgótarján számára sem (csupán 
a „Fenntartható energiahatékonyság” című 
felhívás pályázati folyamata indulhatott el a 
közelmúltban, mivel ezt a kiírást a kormány 
részben előfinanszírozza), amint megjelen- 
nek ezek a kiírások, az önkormányzat sze- 
retné minél előbb beadni a pályázatait, hi- 
szen a jelenlegi inflációs környezetben a vá- 
ros számára megítélt források hónapról 
hónapra kevesebbet érnek, így azokból is 
jóval kevesebb, vagy szerényebb tartalmú 
beruházások valósulhatnak csak meg. 

Hogy mikor lesznek elérhetőek ezek a pá- 
lyázati kiírások, az azonban még kérdéses. 
Bár az Európai Bizottság és Magyarország 
kormánya december végén aláírta a part-
nerségi megállapodást a 2021–2027 közötti 
uniós ciklus fejlesztési pénzeiről, azonban az 
uniós források még mindig nem érkeznek, és 
nem is tudni, mikor érkezhetnek majd, mivel 
Magyarország még mindig nem teljesített 
minden olyan feltételt, amelyet Brüsszel 
elvár az uniós támogatásokért cserébe.

A 2021–2027 közötti uniós költségvetési 
időszakra vonatkozó Terület- és Település-
fejlesztési Operatív Program Plusz, azaz a 
TOP Plusz keretében egyébként mintegy 
11,156 milliárd forint forrást dedikáltak 
Salgótarjánnak, azonban ez az összeg nem 
szabad felhasználású, meg van szabva, hogy 
egyes célterületekre mennyit költhet belőle  
a város.

Enyhül a távhődíj-nyomás, de még mindig hatalmas

Lakossági fórumokat tartottak a tervezett fejlesztésekről
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Mint arról decemberi lapszámunkban be- 
számoltunk, az ország legpatinásabb kör- 
nyezetszépítő versenyén, a Virágos Magyar-
ország 2022-es kiírásán város kategóriában 
Országos Arany Rózsa díjjal jutalmazták Sal-
gótarjánt. Mindez pedig azoknak köszönhető, 
akik évről évre megtervezik a város virágo-
sítását, majd akár túlórában is gondozzák a 
növényeket: a Salgótarján Foglalkoztatási 
Nonprofit Kft. kertészete munkatársainak.  

A Salgótarján Foglalkoztatási Kft. kertésze-
tének hat állandó munkatársa van, további 
tízen a mezőgazdasági közfoglalkoztatási 
program révén kapcsolódnak be a cég te- 
tevékenységébe, utóbbiak egy része viszont 
folyamatosan cserélődik. Nincsenek tehát 
sokan, mégis rengeteg feladatkör tarto-
zik hozzájuk: hiszen bár a részleg neve 
kertészet, de ők helyezik ki a zászlókat az 
ünnepeket, emléknapokat megelőzően a 
lámpaoszlopokra, és az ő feladatuk többek 
között a Fő tér karácsonyi díszítése is a ka- 
rácsonyfától kezdve az adventi koszorúig 
bezárólag.      

Elsődleges tevékenységük azonban ter- 
mészetesen a virágosítás, valamint a köz-
ponti terek, parkok, körforgalmak rendben 
tartása, az ezeken való fűnyírás, sövények 
metszése. Jelenleg utóbbit végzik, de már 
készülnek a tavaszra is.

„A város virágosítását két időszakra bont-
hatjuk” – mondta el lapunknak Kiss László, 
a Salgótarján Foglalkoztatási Kft. kertészeti 
csoportvezetője. „Már tavaly ősszel elültettünk 
10 ezer tulipánhagymát, amelyek tavasszal 
bújnak majd ki, valamint 3 ezer árvácskát, amik 
jól viselik a hidegebb időt is, így azokat most is 
bárki megcsodálhatja városszerte”. Márciusban 
aztán elkezdődik a munka az üvegházakban 
is, ahol jelenleg egyéb növények mellett a 
muskátlik teleltetése zajlik.  „Az üvegházak-
ban neveljük az egynyári növényeket, amelyek 
aztán májusban kikerülnek a közterületekre, 
így egészen őszig díszítik majd a várost. Idén 
17 ezer egynyári virág kiültetését tervezzük a 
város különböző részeibe.” 

Függetlenül attól, hogy megvannak a 
népszerű fajták, az előzetes tervezés során 
minden évben igyekeznek egy kicsit változ-
tatni azon, hogy milyen virágokkal színesítik 
a várost. A tavalyi forró nyár időjárási tapasz-
talatai miatt idén előterébe kerülnek majd a 
szárazságtűrő növények.  

Az újítások ugyanakkor nem csak a vi- 
rágokban érhetők tetten. Néhány éve meg- 
jelentek a virágoszlopok a belvárosban a la- 
kosság nagy örömére, amelyek száma évről 
évre bővül. Mára már mintegy 50 darab 
található városszerte, és már nem csak a 
központban. Tavaly pedig 12 kovácsoltvas 
filagóriával színesedett tovább a város. Mind 
a virágoszlopok, mind a filagóriák egyébként 
a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. 
lakatosműhelyében készültek, tehát a cég 
igazi csapatmunkában szépíti a várost. Még 
az asztalosműhelyük is kivette a részét a 
munkából, hiszen ők készítették azokat a 

virágtartós padokat, amelyekhez aztán a 
növényeket a kertészet adta a város óvodái 
számára.      

A kertészet munkatársai természetesen 
nagyon örültek az Országos Arany Rózsa 
díjnak. „Minket az is boldoggá tesz, ha azt 
látjuk, hogy két néni fényképezkedik a virá-
goszlopoknál vagy a városlakók odajönnek, 
amikor locsolunk és elmondják, hogy milyen 
szépek a virágok. De egy ilyen hivatalos elis-
merés mindig jól esik, már csak azért is, mert a 
díjat szakmai zsűri ítélte oda!”  – emelte ki Kiss 
László. Pozitív visszajelzésekből pedig való-
ban nincs hiány, a tavaszi-nyári időszakban 
tele van a Facebook a salgótarjáni virágokról 
készült képekkel. 

Függetlenül attól, hogy igyekeznek a 
városrészekbe is minél több virágot ültetni, 
még mindig éri őket kritika amiatt, hogy 
elsősorban a belvárosra koncetrálnak. Ennek 
azonban több oka is van. Mint a kertészet 
vezetője elmondta, egyrészt a külső város-
részekben, lakótelepen sok a zöldterület, 
míg a belváros szürkébb, ezért fókuszálnak 
elsősorban utóbbi színesebbé tételére. A vi- 
rágosítás ágán a zsűri tagjait éppen az lep- 
te meg, hogy a „betondzsungelben” milyen 
virágözön fogadta őket. Egyrészt szinte 
minden településen elsősorban a központot 
szokták virágosítani, ez nem csak Salgótarján-
ban van így. Másrészt a növények gondozása, 
locsolása óriási feladat, nincs kapacitás sok- 

kal többre. A feladat anyagilag is megterhelő, 
rengeteg pénzbe kerül a növények vásárlása, 
gondozása, állandó locsolása, ráadásul ke- 
vesen is vannak. Nyáron a meleg miatt pedig 
csak este tudnak öntözni, és hétvégén is 
muszáj, így a feladat nem kevés túlórával 
jár számukra. A 21-es bevezető szakaszánál 
található körforgalomtól egészen a Besz-
terce térig gondozzák a tereket, parkokat a 
belvárosban. Tavaly pedig még a kemero-
vó-lakótelepi sziklakertet is felújították, és 
ők végzik a belvárosi fásításokat is.  

Ahogy szintén előző lapszámunkban már 
írtunk róla, a MOL- Új Európa Alapítvány 
VárosFa programja keretében az önkormány- 
zat sikeres pályázatát követően két ütem-
ben, tavaly márciusban majd novemberben 
összesen 90 fát ültettek el a Salgótarján 
Foglalkoztatási Nonprofit Kft. munkatársai a 
21-es főút bevezető szakasza melletti zöld-
területen, de ezen túl a város számos más 
pontjára telepítettek fákat 2022-ben. Ezzel 
pedig teljesült az önkormányzat azon célja, 
hogy a „Salgótarján 100 éve város” emlékév 
ideje alatt legalább 100 új fát ültessenek 
városszerte.  

Miközben a városlakók jelentős része elis-
meri és tiszteli a kertészet munkáját, örülnek 
a virágoknak, addig sajnos a mai napig vannak 
olyanok, akik finoman szólva is tesznek arra, 
hogy sokan mennyi időt, energiát és pénzt 
nem sajnálva szépítik a várost. Kiss László 
elmondása szerint ugyanis bár történt némi 
pozitív változás az utóbbi években, ám még 
mindig akadnak, akik ellopják a virágokat a 
közterületekről, sokan pedig szemetesnek 
nézik a virágágyásokat, vagy csak simán kité- 
pik és eldobálják a növényeket. Néhány he- 
lyen az emberi vandalizmus mellett pedig a 
vadak is nehezítik a munkájukat.  

„Jó lenne, ha kevesebb lenne a rongálás. 
Azoknak a városlakóknak viszont köszönet 
jár, akik vigyáznak a virágokra. És köszönjük 
a lakatosműhelynek, hogy partnerek a város 
szépítésében” – tette hozzá a kertészet ve- 
zetője.

Akik színessé teszik a várost

Kiss László, a Salgótarján Foglalkoztatási Kft. 
kertészetének vezetője a cég üvegházában
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az év első napján zenés gálaműsorral kö- 
szönti az új esztendőt.  

Így történt ez 2023. január elsején is, a 
korábbiaktól eltérőan azzal a különbséggel, 
hogy a rezsiválság miatti szigorítások miatt 
a Zenthe Ferenc Színház által rendezett 
újévi operett és musical gálára nem a József 
Attila Művelődési Központ színháztermé- 
ben, hanem a teátrum kamaratermében ke- 
rült sor.    

Mivel az új helyszín lényegesen kevesebb 
néző befogásására alkalmas a színházte- 
remnél, nem volt meglepő, hogy a nagy ér- 
deklődésre való tekintettel „dupláztak”: 
kétszer – délután 3 és esti 6 órai kezdettel – 
került sor az új év első salgótarjáni zenei 
eseményére.

A telt házas előadásokon a színház művé-
szeinek – Simon Kata, Házi Anita, Szilvási 
Judit, Ozsgyáni Mihály, Erdélyi Gábor és 
Pásztor Máté – jóvoltából felcsendültek a 
legnépszerűbb operett dalok, a pezsgős 
koccintás után a műsor mások felében pedig 
musical összeállítást hallhatott a közönség.

A délutáni előadás Fekete Zsoltnak, 
Salgótarján Megyei Jogú Város polgármes-
terének újévi köszöntőjével kezdődött.

Milyen éve volt Salgótarjánnak 2022?  
Születésnapi, kerek évfordulós, a 100. Ez hatá-
rozta meg minden programunkat, áthatotta 
szinte a mindennapjainkat is. Sok szép emléket 
őrzünk majd róla nemcsak a városi albumban, 
de a szívünkben is: a megemlékezések meghitt 
pillanatairól, a számos szórakoztató Fő téri 
programról, a remek előadásokról, beszélgetős 
műsorokról, várostörténeti vetélkedőkről, fe- 
lejthetetlen színházi bemutatókról és impo-
záns, tartalmas kiállításokról – összegezte a 
közelmúlt történéseit Fekete Zsolt.

Ismételten bebizonyosodott, hogy Salgó-
tarján igazi ereje az itt élő emberekben van, 
akik tehetségesek, akik nem legyintenek 

városukra, hanem dolgoznak érte, és büsz-
kék arra, hogy salgótarjániak.

Mint Fekete Zsolt elmondta, az elmúlt 
év világméretű eseményei nagymértékben 
megváltoztatták, felforgatták életünket. Ren- 
geteg lehetőségtől megfosztottak bennün- 
ket, átírták terveinket és hatalmas önfegye-
lemre kényszerült a lakosság.

Mindezek ellenére a mögöttünk hagyott esz- 
tendő is az együttműködést elősegítő nyu-
galom jegyében telt a városi közéletben és a 
mindennapjainkban egyaránt. Az események 
megmutatták, hogy mára valóban erős kö- 
zösséggé vált városunk, ami az összefogás 
eredménye – emelte ki.

Ahhoz, hogy – minden nehézség ellenére − 
sok örömben, boldogságban legyen részünk, 
csak akkor lesz partner az új év, ha mi magunk 

is megteszünk mindent ez ügy érdekében. 
Mégpedig azzal, hogy elfelejtjük az önzést és 
helyébe az egymás iránti segítőkészség lép. 
Elfelejtjük az irigységet és helyébe a megértés 
lép. Elfelejtjük a borús hangulatot és helyébe a 
jókedv és derű lép. Ha nem akarunk magányo-
san, bezárkózva élni, akkor helyébe a közösségi 
együttlét pozitív érzése lép. Ezek az érzelmi 
alapú emberi dolgok rajtunk múlnak, és az 
új esztendő csak közreműködik mindehhez – 
hangsúlyozta Fekete Zsolt.

A polgármester megköszönte minden vá- 
roslakónak, a város összes vállalkozásának, 
és önkormányzati intézményeinek, hogy hor- 
dozták a 2022-es esztendő minden ne- 
hézségét és terhét az itt élők érdekében, 
munkájukkal segítve a közösséget, Salgó-
tarján anyagi és szellemi gyarapodását.

A polgármester köszöntötte
a várost az újévi zenei gálán
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Kétszer is jelentkezett decemberben Az én STorym
A megszokottól eltérő időpontokban, két 
„különkiadással” jelentkezett decemberben, 
az ünnepi időszakban a „Salgótarján 100 
éve város” emlékévet végig kísérő, Az én 
STorym című beszélgetés-sorozat, melyben 
rendre Salgótarjánhoz kötődő hírességeket, 
szakembereket szólaltat meg a házigazda 
Szily Nóra.  

December 17-én, az adventi időszakhoz kap- 
csolódva Szabó János, a salgótarjáni szék- 
helyű Nógrád Táncegyüttes egykori mű- 
vészeti vezetője, valamint Salgótarján kato-
likus közösségének legújabb papja, Bógár 
Zsolt káplán, azaz „Zsolti atya” volt Szily 
Nóra vendége. 

Mindkét beszélgetés lélekemelő, az ad- 
venti időszakhoz igazán méltó volt. A szá-
mos díjjal elismert néptáncos, Szabó János 
beavatta a közönséget abba, hogyan lett 
élete a tánc. De nagyon sokat mesélt arról 
is, miért fontos maga a tánc, mit tud adni 
azoknak, akik azt rendszeresen űzik, hiszen 
az nem csak fizikailag tesz hozzá az ember-
hez, hanem például tartást is ad, de ami a 
legfontosabb: közösséget. A beszélgetés zá- 
rásaként egy gyönyörű karácsonyi köszöntő-
vel búcsúzott a teltházas publikumtól. 

A húszas évei végén járó fiatal Zsolti atya 
a nyár végén került Salgótarjánba, de máris 
komoly hírnévre tett szert egyedi, közvetlen 
stílusával. Szily Nóra kérdésére Bógár Zsolt 
elárulta, miért választotta a papi hívatást, 
hogy mik ennek a szépségei, illetve nehéz-
ségei, hiszen azok is akadnak. A fiatal atya 
őszintén beszélt saját kétségeiről is, nem 
eltagadva azt sem, hogy bizony megfordult 
már a fejében az, hogy talán mégsem elég 
erős ahhoz a lemondáshoz, ami a katolikus 
papi léttel bizony együtt jár.  

Könnyedebb hangvételben 
zárult az év

December 28-án már az óévbúcsúztatáshoz 
és szilveszterhez kapcsolódva érkezett Az 
én STorym – immáron tizenkettedik – alkal-
mára az év legjobb mainstream dj-jének 
háromszor is megválasztott Uj Viktor, azaz 
Newik, valamint az utóbbi években gasztro-
karriert felépítő Gáspár Bea.

Newik nem csak az éjszakai szórakozóhe-
lyeket és a fesztiválokat járja hétről hétre, 
de a Radio1 rezidens dj-jeként is tevékeny-
kedik. Mint az a beszélgetésből kiderült, az 
iskolából nem vezetett egyenes út a diszkók 
világába, fiatalként elsőként a vendéglátás-
ban helyezkedett el, külföldön is dolgozott 
jó pár évig. Szily Nóra kérdéseire adott 
válaszaiból pedig azt is megtudhatta a 
közönség, hogy Newik az éjszaki életben 
dolgozókról kialakult képpel ellentétben 
rendkívül szerény,  alázatos zenész. 

Gáspár Bea amilyen megosztó személyi- 
ség sokak számára, annyira népszerű is, rá- 
adásul jó néhány éve immáron saját jogán, 
és nem a férje révén. Miután megnyerte a 
Konyhafőnök VIP kiadását néhány esztendő-
vel ezelőtt, egyre többen figyeltek fel arra, 

hogy bizony jó az, amit a konyhában alkot. 
Azóta már négy népszerű szakácskönyve is 
megjelent, jelenleg pedig saját közösségi 
médiás felülete mellett a Hal a tortán 
háziasszonyaként is rendszeresen láthattuk 
a képernyőn az utóbbi időben. 

Mindezek mellett sokan szeretik Gáspár 
Beát szókimondó stílusa miatt is, és ezt a 
Kamarateremben összegyűlt érdeklődők sze- 
mélyesen is megtapasztalhatták, akár fér- 
jével való kapcsolata került szóba, akár a 

megosztó, ugyanakkor rendkívül nézett 
Győzike Showról kérdezte őt Szily Nóra. 
Utóbbi kapcsán ezúttal is elhangzott, ami 
ugyan sokaknak nem újdonság, de mégis, 
nem lehet elégszer elmondani: az ilyen 
televíziós showműsorok jelentős részben 
megrendezettek, és ez ebben az esetben sem 
volt másként. 

Az én STorym beszélgetései vissza- 
nézhetőek a Salgótarjáni Városi Televízió 
Youtube-csatornáján.

Szabó János, a Nógrád Táncegyüttes egykori művészeti vezetője

Uj Viktor, azaz dj. Newik

Zsolti atya, azaz Bógár Zsolt káplán Gáspár Bea, ismertebb nevén Bea asszony
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Advent mind a négy vasárnapján szép szám- 
mal látogattak ki a városlakók a Fő térre a 
történelmi egyházak által vezetett közös 
gyertyagyújtásokra és az azokat megelőző 
színpadi programokra, hogy aztán egy 
finom kürtőskalács vagy éppen forralt bor 
társaságában beszélgessenek egy jót az 
ismerőseikkel, fotózkodjanak a gyönyörű 
fával, a világító szarvassal vagy éppen a 
szelfigömbben. A vállalkozó kedvűek akár 
a mintegy 30 méter magas óriáskerékre is 
felülhették és csodálhatták meg a várost 
madártávlatból.

A Salgótarjáni Rendezvény- és Médiaköz-
pont által szervezett adventi hétvégéken 
rengeteg kis- és nagygyermekekből álló cso-
port, valamint helyi művész lépett színpadra: 
ünnepi műsorral készültek a salgótarjáni 
ovisok, a Mona Deja-vu Tánciskola növen-
dékei, a Nógrád Táncegyüttes, a KoméDiák 
Színpad gyermek- és ifjúsági színjátszókör, 
valamint a salgótarjáni Zenthe Ferenc Szín- 
ház két művésze, Németh Anna és Simon 
Kata is. Advent első vasárnapján, a Mindenki 
karácsonyfája átadóünnepségén pedig ven- 
dégként a csodálatos hangú Náray Erika is 
ellátogatott Salgótarjánba.

Felvételeink az ünnepkörben készültek - 
Fotók: Hegedűs Márk, Longauer Luca.

Karácsony Salgótarjánban
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TÖ RT É N E L E M – E M L É K E Z É S

2022. december 8-án ökumenikus istentisz- 
teleten rótták le kegyeletüket az emléke- 
zők az 1956-os salgótarjáni sortűz áldoza- 
tainak lelki üdvéért a római katolikus főplé-
bánia-templomban, ahonnan emléksétán 
gyalogoltak át a December 8-a térre, ahol 
koszorúzással egybekötött megemlékezés- 
re került sor.    

A december 8. téren ezúttal egy szabadtéri 
tárlat is tisztelgett az 1956. december 8-i 
salgótarjáni sortűz áldozatai előtt a Magyar 
Emlékekért a Világban Egyesületnek köszön- 
hetően.

A várossá válásának centenáriumát ün- 
neplő Salgótarján történelmének kétségte-
lenül legmegrázóbb, sorsfordító tragédiája 
volt a 66 évvel ezelőtti, december 8-i sortűz.

1956 forradalma vitathatatlanul az ide-
gen elnyomó hatalom elleni függetlenség 
kivívása és a demokratikus államrend kia- 
lakításának jegyében zajlott.

Salgótarján azzal váltotta ki a hatalom 
megkülönböztetett gyűlöletét, hogy itt maga 
a munkásság utasította el a rendszert. Amire 
a legbüszkébbek lehettek az az, ahogyan a 
munkásszolidaritás működött a városban.

Annak idején az első hívó szóra ezrek 
indultak munkatársaik kiszabadítását köve-
telni, pedig akkor már minden józan ember 
tudta, hogy az életével játszik. Az emberekben 
azonban a félelemnél erősebb volt a bajtársi-
asság, a szolidaritás parancsa. Talán ez is 
közrejátszott abban, hogy a salgótarjáni sortűz 
az 1956-os forradalom és szabadságharc leve-
rése utáni leszámolások legvéresebb sortüze 
volt – mondta emlékező beszédében Fekete 
Zsolt, a város polgármestere.

A polgármester a 30 évvel ezelőtt fel- 
állított, Szabó Tamás által megalkotott em- 
lékművel kapcsolatban hangsúlyozta: az 
alkotás Salgótarján minden jóérzésű, tisz- 
tességes polgára tiltakozását is kifejezi a 
mindenkori önkényuralom és a tömeggyil-
kosságok ellen, történjenek azok bárhol a 
világon, mert a tömeggyilkosságokat soha, 
semmilyen történelmi helyzet vagy szük-
ségszerűség nem indokolhatja.

Az októberi forradalom jövőbe mutató szel- 
lemi öröksége erőt és reményt ad, hiszen 
akkor eltérő hátterű és meggyőződésű embe- 
rek találtak egymásra, akik össze tudtak 
kapaszkodni egy közös cél érdekében – zárta 
beszédét Fekete Zsolt, aki megemlékezett 
a POFOSZ Nógrád Megyei Szervezetének 
egykori elnökéről, a közelmúltban elhunyt 
Bérczesi Mihálynéról is.

Bodó Mónika, a Magyar Politikai Foglyok 
Szövetsége (POFOSZ) Nógrád Megyei Szer- 
vezetének elnöke emlékező beszédében fel- 

idézte az 1956. december 8-án Salgótarján-
ban történteket.

December 8. nem csak Salgótarján, de számos 
család életében is gyásznap. 66 évvel ezelőtt,  
ezekben a napokban híre ment, hogy letartóz- 
tattak két kisterenyei munkást, a bányák, gyá- 
rak és üzemek pedig egy emberként fogtak ösz- 
sze kiszabadításuk érdekében – emlékeztetett 
Bodó Mónika a tragédia előzményeire.

A sortűznek bizonyítottan 46 halálos 
áldozata volt, ám ezt a számot már akkor 

jóval többre becsülték. A POFOSZ 131-re 
teszi az áldozatok számát. A szövetség 
megyei elnöke szerint azért sem lehet tudni 
pontosan, hányan hunytak el a sortűzben, 
mert az akkori anyakönyvvezetőnek meg 
kellett változtatnia a halál okát a hivatalos 
okiratokban.

A megemlékezés koszorúzással zárult, 
melyen közreműködött a Bányász-Kohász 
Fúvószenekar és a Zenthe Ferenc Színház 
művészei.

Emlékezés a városi gyásznapon

Salgótarján ma – Közéleti havilap. Kiadja: Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata. Felelős kiadó: Fekete 
Zsolt polgármester. Szerkeszti: a  szerkesztőbizottság. Szerkesztőség: 3100 Salgótarján, Múzeum tér 1. E-mail:  
ma@salgotarjan.hu. Lapunk MTI-hírfelhasználó. Nyomdai munkálatok: EDS Zrínyi Zrt. Meg nem rendelt kéziratokat nem 
őrzünk meg és nem küldünk vissza. Készült: 19 000 példányban.

Fekete Zsolt polgármester beszédében emlékeztetett arra, hogy a salgótarjáni sortűz az 1956-os 
forradalom és szabadságharc leverése utáni leszámolások legvéresebb sortüze volt

Bodó Mónika, a Magyar Politikai Foglyok 
Szövetsége (POFOSZ) Nógrád Megyei 
Szervezetének elnöke felidézte a tragikus nap 
történéseit is

A városi önkormányzat képviseletében dr. 
Dániel Zoltán alpolgármester helyezte el az 
emlékezés koszorúját

A megemlékezésen közreműködtek a Zenthe 
Ferenc Színház művészei

Elsőként a POFOSZ Nógrád megyei szerve-
zete helyezett el koszorút az emlékműnél
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Salgótarjánt 1922. január 27-én nyilvánították 
várossá. Egy évszázad alatt történelmi viharokat, 
társadalmi, politikai és gazdasági változásokat élt 
át a város, miközben generációk nőttek fel itt. 100 
év történelmét ismerve minden kor, minden nem- 
zedék hozzátett valamit ahhoz a képhez, amely ma 
minden itt élő ember számára Salgótarjánt jelenti.

Van mire, van kire büszkének lenni az itt szüle-
tetteknek, az itt élőknek, mert a kulturális, szellemi, 

természeti értékek „aranyfedezetére” alapozva fej- 
lődik a város és épül a jövő Salgótarjánban.

Közgyűlési hatáskörrel felruházva Fekete Zsolt 
polgármester „Salgótarján 100 éve város” emlék- 
évvé nyilvánította a 2022. január 27-tel kezdődő 
és 2023. január 27-tel záruló időszakot.

Az emlékév 12 hónapjában lapszámaink mel- 
lékletében fotókkal, emlékezésekkel, anekdotákkal 
elevenítjük fel Salgótarján 100 évének történéseit.

SALGÓTARJÁN

100 éve 
VÁROS
M E L L É K L E T

A város belterületén található József-lejtősakna bejárata, 1940-es évek 
vége. A lejtakna vágatrendszerében alakították ki később a földalatti 
bányamúzeumot.

Holokauszt megemlékezés a 
temetőben II.

Czinke Ferenc: Városköszöntő 
szobor

Salgó rally a városközpontban 2016-ban: ügyességi verseny Agócs József: Reggel a télben

Földi Tímea: Városi kanyargósAgócs József: Bontás
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SALGÓTARJÁN 100 ÉVE VÁROS  MELLÉKLET

Salgótarján központjától keletre emelkedik 
a város fölé az 552 méter magas Pécskő 
bazaltszikla. Könnyű elérhetősége és a csúcs- 
ról nyíló gyönyörű körpanoráma révén köz-
kedvelt a természet szerelmesei körében. 

Már rézkori őseink telepet hoztak létre a 
szikla körül, majd a későbbi korokban is lak- 
tak itt emberek. A legenda szerint valaha 
rablóvár is volt a Pécskőn. 

A vulkáni kúp főtömegét bazalttufa építi 
fel. A vulkáni láva a bazalttufa-tömegbe 
nyomult, és abban két nagy hasadékot töl- 
tött ki. 

A két telér közül az egyik a tufacsúcs 
fölé emelkedett, és ott 40 méter átmérőjű, 
30  m magas bazaltoszlopot formált. A helyi 
lakosság a formája után Hurka-Pécskő né- 
ven nevezte a vulkáni kúpot, amely a mai 
főtömbtől északra magasodott. Legendák 
keringenek a szépségéről és különlegessé-
géről.

A XX. század elejéig háborítatlanul tró- 
nolt a szikla, őrködve a szomszédos völgyek 
felett. Ekkor bányászok lepték el a szikla 
környékét, és minden oldalról elkezdték ki- 
termelni a jó minőségű bazaltot.

Abban az időben kis mértékben foglal-
koztak természeti értékeink védelmével, a 
tulajdonosok dönthettek akár a megsemmi-
sítésükről is, ha érdekük úgy kívánta.

Így került sorra a Hurka-Pécskő is, amelyet 
1923. október 27-én a Pécskői Bazaltbánya 
Rt. emberei robbantottak le. A hegycsúcsból 
csak néhány bazaltoszlop és az érdekes min-
tázatú homokkőbe vájt bejárat maradt meg. 

A Hurka-Pécskő felrobbantása után két 
évvel, 1925-ben dr. Dornyay Béla írta:

„A Pécskő teteje igen sokat veszített érdekes-
ségéből, mióta 1923 őszén a csúcsa északkeleti 
tövénél álló 30 m magasságú, Hurka-Pécskő 
nevű sziklatornyát kőfejtési célokra lebontották. 
Olyanféle alakulat volt ez a hurkaszerű alakjáról 
elnevezett sziklatű, mint a Kis-Antillák Marti-
nique szigetén világhírre vergődött Mont Pelé 
vulkán borzasztó sziklatűje, de amelyet éppen a 
természeti emlékek védelméről hozott törvény 
életbeléptetése előtt sikerült – a természetjárók 
és hegymászók igaz fájdalmára – elpusztítani. 
Tönkretételével nemcsak Salgótarján, de a 
történelmi Magyarország, sőt Európa is szegé-
nyebb lett egy jobb sorsra és megbecsülésre 
érdemes, geológiai nevezetességgel.”

Később dr. Ruzsik Mihály idézte fel a tör- 
ténetet, akinek az acélgyár és a bánya által 

üzemben tartott kőbánya egyik régi dol- 
gozója árulta el, hogy a Hurka-Pécskő fel- 
robbantásához 3 mázsa robbanóanyagot 
használtak fel, és a belőle származó követ 
egy éven át szállították el. 

Hogy milyen nagy volt a robbanás ereje, arra 
abból is következtetni lehet, hogy a légnyomás 
Vízválasztón betörte az ablakokat. A lerobban-
tott kőtömeg a robbantás helyszínétől 100 
méteres körzetben szóródott szét. A gyönyörű, 
könnyen hasadó bazaltoszlopok között még 
olyanok is voltak, melyek 30 mázsát nyomtak. 
Végül dr. Ruzsik Mihály megjegyezte:

„Legyen a Hurka-Pécskő tragédiája méltó 
figyelmeztetés azok számára, akik védik a 
természetet, de különösképp azok számára, 
akik még ma is, bár már egyre ritkábban, ava- 
tatlan pusztító kézzel nyúlnak természeti 
kincseinkhez.”

Idén lesz száz éve, hogy felrobbantották a gyönyörű bazaltoszlopot 
Csodálatos látványt nyújtott a Hurka-Pécskő

Tóstrandi séta

Korabeli fotó a Hurka-Pécskőről, rajta dr. Förster 
Kálmán polgármester és dr. Dornyay Béla tanár Fénykép az egykori Hurka-Pécskőről
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Városunk legsúlyosabb sporttragédiája tör- 
tént 1944. január 13-án Észak-Erdélyben, 
amikor a Radnai-havasok 2305 méter ma- 
gas Nagy-Pietrosz csúcsának meghódítása 
közben, amikor lavinaszerencsétlenség érte 
a Salgótarjáni Acélgyári Levente Egylet síe- 
lőit. 

A leventecsapat 1942-ben és 1943-ban 
is elérte a csúcsot, és harmadszorra az 
újonnan felfedezett oldalról, a Mosolygó-tó 
felől akarták elérni az akkori Magyarország 
legmagasabb pontját.   

A fiatalok Borsafüreden szálltak meg, 
onnan vágtak neki a csúcsnak. Mindössze 
néhány száz méter hiányzott már csak a 
diadalhoz, amikor fél 12 óra magasságában 
a lavina elsodorta a túra mind a tizenhat 
résztvevőjét. A hatalmas hótömeg alatt 
holtan maradt a csoport 15 tagja. 

A baleset egyetlen túlélője a harmadik út 
legfőbb szorgalmazója, ifj. dr. Varga Kálmán 
volt, aki részt vett az előző két expedíció-
ban is. Ő haladt leghátul, és egyedül neki 
sikerült kiásni magát a vastag fehér lepel 
alól. Egy másik levente, Farsang János pedig 
egy előző napi térdsérülésének köszönhette 
megmenekülését.

Mélységes döbbenet és gyász lett úrrá a 
városon. A katonai gyászpompával felrava-
talozott áldozatok búcsúztatásán hatalmas 
tömeg vett részt a dolinkai SSE-pályán, ahol 
a ferences atyák temették őket. 

A temetésekre, a holttestek megtalálásá- 
nak és hazahozatalának sorrendjében há- 
romszor került sor: január 22-én Bacsa Mi- 
hálytól (született: 1926-ban), Huszár Bélától 
(1926), Juhász Józseftől (1913), Vankó Istvántól 
(1925) és Vlacsil Józseftől (1926), 30-án Liptay 
Páltól (1913), Orosz Imrétől (1912), Bagyinszky 
Jánostól (1912), Dombai Páltól (1923), Fehér 
Gyulától (1916), Fényszarusi Józseftől (1923), 
Kojnok Istvántól (1925), Vlacsil Bélától (1924) 
és Völgyvári Mártontól (1912) vettek végső 
búcsút. Györe József  (1919) holttestét csak 
nyáron, 1945. június 23-án találták meg, őt 
június 30-án temették el.

A II. világháború után hivatalosan tilos 
volt emlékezni a levente áldozatokra, az első 
városi emlékünnepséget csak 50 év eltelté-
vel tartották meg. 1994. január 13-án Hopka 

László, az Acélárugyár Rt. vezérigazgatója 
és dr. Zsély András polgármester emlékezett 
meg a tragédia áldozatairól a régi központi 
temetőben. 

2003-ban a város polgárai nevében egy 
19 tagú csapat emlékoszlopot állított a 
Mosolygó-tó katlanában, egy évvel később 
emléktáblát avattak az áldozatok sírja mell- 
ett. Azóta szép számmal keresték fel sal- 
gótarjáni lakosok a festői, de a gyász meg-
rendítő emlékeivel átitatott helyszínt.

A salgótarjáni önkormányzat rendszere-
sen indít túrát az emlékhelyre. 2019-ben az 
emlékmű bővítésével egyidejűleg lecserélték 
az évek során megkopott kopjafát.

„A legtöbb, amit a tragédia után tehetünk, 
hogy nem hagyjuk feledésbe merülni az 
áldozatok emlékét” – hangsúlyozta Fekete 
Zsolt polgármester a lavinaomlás halottai-
nak tiszteletére tartott emlékünnepségen.

Salgótarján történetének legnagyobb sportbalesete 
Lavinaszerencsétlenség Erdélyben

Március 15-i ünnepség 2017-ben: óvodások és iskolások műsora

A lavinabaleset áldozatává vált leventesízők 
csoportja

A sízők ifj. dr. Varga Kálmán felvételén a 
Nagy-Pietrosz felé haladnak
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Salgótarján legtragikusabb napján, 1956. 
december 8-án Ravasz István 18 éves egye-
temista is a véres sortűz ártatlan áldozata 
lett. A mártír ifjú költő rövid élete alatt is 
közel kétszáz verset írt. 

Ravasz István 1938. május 6-án született 
Makón, ahol édesapja, dr. Ravasz Dezső a 
helyi polgári fiúiskola igazgatója, míg édes-
anyja, Matolcsy Margit országosan ismert 
énekesnő volt.  

Az 1944-es bombázásokban a négy gyer- 
mek közül két kislány meghalt. A családot 
a háború vége Németországban érte, ahol 
az édesapa iskolát szervezett a kint rekedt 
magyar gyermekeknek. 1948-ban hazatér- 
tek, Salgótarjánban telepedtek le, ahol a 
családfő a Kereskedelmi Középiskola igaz-
gatója lett.

A fiú, Ravasz István 1956 júniusában ki- 
tűnően érettségizett a Madách Imre Gim- 
náziumban. Az iskolai irodalmi szakkör lap- 
jában, a Hajnali Karénekben közölte első 
verseit. Osztályfőnöke, Herold László így 
emlékezett a „csillogó szemű” fiúra:

„Azt hiszem, kérdőjelekben gondolkodott. 
Nagyon sokat olvasott, tudott hozzátenni 
gondolatokat a hallottakhoz tanítási órán 
és barátai között.” 

A tehetséges ifjú 1956 szeptemberétől 
az Eötvös Loránd Tudományegyetem tör- 
ténelem-orosz szakán tanult tovább. A Pe- 
tőfi-körben társaival együtt törte a fejét 

azon, hogyan lehetne javítani az ország és a 
társadalom helyzetén.

A Petőfi Körön c. verse arról árulkodik, 
hogy megérintette a forradalom szele: 
„Letűnt, gúzsos, / embertelen korok / árnyékát 
űzi itt / néhány ezer / a szabad szótól ittas 
értelem: / mert szörnyű árny ez.”

A forradalmi harcokba nem kapcsolódott 
be, szülei hazahívták Salgótarjánba, de 
lélekben a szabadságharcosokkal tartott. 
A  november 4-i szovjet beavatkozás után 

hozzájuk írta Európa népeihez című versé-
ben: „Ó drága barátaim, magyarok Budapesten / 
éltek-e még? / vagy a testeteken gázoló tankok 
alatt nyúltok el / alázatos resten?”

Ravasz Istvánt a háborús ostrom alatt 
szenvedő főváros helyett a nyugalmasabb-
nak hitt vidéken érte el a végzet.

A ház, ahol laktak, szemben áll a megyei 
rendőrséggel. 1956. december 8-án délelőtt 
István az akkor meghozott szenet lapátolta 
be a pinceablakukon. Közben körülötte egyre 
csak duzzadt a tüntető tömeg, és növekedett a 
feszültség. Figyelmeztették, hogy menjen be a 
házba, de gyorsan be akarta végezni a munkát.

Ekkor dördült el a sortűz – és a fiatalem-
bert fejbe lőtték!

Csupán 18 és fél évet élt, ám ez alatt is 
közel 200 verset írt. Ezeket bátyja, Ravasz 
Dezső őrizte meg, és 1999-ben a költő volt 
gimnáziumi osztálytársa, Doubravszky Sán-
dor adta ki Levél címmel.

2001-től a Madách Imre Gimnázium és 
a Madách-hagyomány Ápoló Egyesület kö- 
zépiskolás szavalóversenyt indított Ravasz 
István emlékére.

A könyv második kiadása 2009. december 
8-ára jelent meg Töredékek egy Álomról cím-
mel, majd a kötet harmadszorra 2015-ben 
látott napvilágot. 2013-ban jelent meg az 
Élt 18 évet című kis kötetben az Eötvös-kol-
légistatárs, dr. Bozó Gyula visszaemlékezése.

A házon, ahol laktak, emléktábla őrzi a 
nevét. 

Idén lenne 85 éves Ravasz István költő, a sortűz áldozata 
„És lőttek ránk és hullott a magyar”

Holokauszt megemlékezés a temetőben

Ravasz István (1938–1956) 
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huA történet 1974-ben, titkos éjszakai ver-

sennyel indult, a tíz autó Salgótarjánból 
ment át Egerbe és vissza, a futamot Csáki 
Attila nyerte Lada 1200-as kocsijával. Egy 
évvel később rendezték meg az első hi- 
vatalos Salgó Kupát, amelyet a Schaffer, 
Császár (Bp. Spartacus) kettős nyert meg 
NSU autójával. 

Az 1976-os versenyen született meg az 
első hazai diadal, amikor a Holecz József, 
Tajti Tibor páros győzött, majd Holecz a 
következő évben is nyert Paluch Józseffel az 
oldalán. Előrelépést hozott az 1979-es év, 
amikor a Salgó Kupa a bajnoki évad hivata-
los versenye lett, igaz, még a túraosztályban. 

Nagy év volt 1980, amikor már első osz- 
tályú versenyként jegyezték. Eljött Salgó-
tarjánba az egyeduralkodó Ferjáncz Attila, dr. 
Tandari János páros is, és győzött is a legendás 
Renault Alpine-nal. 1981-ben éjszakai futa-
mot rendeztek, amelyben a Hideg, Kecskeméti 
páros bizonyult a legjobbnak.

Az addigi nyári verseny 1984-től Mogürt–
Salgó Rali néven a magyar bajnokság 
idénynyitó futamává változott, és a szocia- 
lista országok válogatottjai számára kiírt 
Béke–Barátság Kupa része lett, de a hazai 
pálya előnyét kihasználva előbb Hideg, 
majd Ferjáncz győzött.

Ettől kezdve jöttek a külföldi győztesek: a 
Skoda csehszlovák gyári versenyzői, Václav 
Pech és Pavel Sibera is nyertek a nógrádi me- 
gyeszékhelyen. A szovjet válogatott színei- 
ben pedig előbb Joel Tammeka, majd Eugenijus 
Tumalevicius győzött Lada VFTS-sel. 

Közben akadt a Salgó raliknak egy finn 
sztárja is, Risto Burri, aki előbb Audival, majd 
Lanciával nyerte meg a tarjáni versenyt. 

A BBK megszűnése után a magyar klasz-
szisok sora diadalmaskodott a versenyen, 
előbb Ferjáncz, majd Ranga László. Az egyik 
legemlékezetesebb győzelem 1992-ben 
ifj. Tóth János nevéhez fűződik, aki abban 
az évben ült át egy gyári építésű Toyota 
Celicába, és rögtön az első versenyén nyert 
vele – Ferjánczot is legyőzte!

Emlékezetes volt az 1995-ös szezon is, 
amikor az immár Mol–Salgó Ralin Érdi Tibor 
egy széria (N csoportos) Mazdával szerezte 
meg az abszolút első helyet.

A következő két évben ifj. Tóth János 
uralta a terepet, majd a 25., jubileumi futa- 
mot (Esso–Salgó Rali) Kis Ferenc nyerte.

Az új évezred elején évekig szünetelt a 
Salgó rali, majd 2003–2006-ig Budapest 
Rallye néven futott a verseny, míg 2007- 
ben rali 2-es futammal tért vissza a Sal- 
gó név. Ezután 2009-ben és 2010-ben 

Salgó–Gemer néven közös magyar–szlovák 
futamot rendeztek. Utána megint – semmi.

Aztán a ralirajongó Fekete Zsoltot vá- 
lasztották meg a megyei jogú város pol- 
gármesterének, aki kijelentette, hogy fel-
élesztik a nagy tömegeket Salgótarjánba 
vonzó futamot. Így is történt, sőt a város 
vezetője navigátorként be is ült az egyik 
versenyautóba.

A népszerű autós esemény 2016-tól Ózd–
Salgó Rally néven szerepelt a naptárban, 
majd 2020-ban újra tarjáni központtal tért 
vissza a Steelvent–Salgó Rally a magyar és 
szlovák bajnoki futamok közé. Ekkor Jean 
Todt, a Nemzetközi Automobil Szövetség 
elnöke is városunkba látogatott, és Turán 
Frigyes szerezte meg a győzelmet. Aztán 
2021-ben Csomós Miklós szoros versenyben 
nyert, míg 2022-ben a Nemzetközi Automo- 
bil Szövetség Közép-európai Zóna Kupáját 
is nyitó futam végén a korábbi világbajnok 
norvég Mads Östberg vitte el a pálmát.

Közel fél évszázada kezdődött a Salgó Rally története 
Hódítanak a száguldó versenyautók

Rónabányai bányász kolónia

Ranga László győzelmet ünnepel 
Salgótarjánban

A legutóbbi győztes Mads Östberg a 
Salgótarján-Kazár gyorsasági szakaszon 
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Réti kereszt a Medves-fennsíkon

Szépséges természeti környezetben, a Sal-
gói vár alatt zajlik évről évre több mint 40 
esztendeje a salgóbányai rocktábor. A remek 
zenei program az 1980-as évek elején 
indult a mai Medves Hotelben, ahol kiváló 
muzsikusok, énekesek adták egymásnak a 
kilincset.     

A kezdetekről Tóth Csaba művelődésszer-
vező felidézte: 1980-ban kérték fel, hogy 
indítson nívós programot a nyári időszakra.    

– Ekkor már a Jeunesses Musicales ma- 
gyarországi elnökségi tagja voltam, ott ta- 
lálkoztam Victor Máté zeneszerzővel, a Ma- 
gyar Rádió munkatársával – folytatta. – Vele 
és munkatársammal, Mezei Istvánnal ötletel-
tünk egy tehetséges zenekarokat felkaroló 
rocktáborról, ahol a képzés végén hangfel-
vételeket készíthetnek a résztvevők a Rádió 
révén. Így indultunk 1981-ben.

A tábor rögtön népszerű lett a fiatal ze- 
nészek között. Olyan, szép pályát befutó 
zenekarok, előadók jártak Salgón, mint a 
Solaris, az Exotic, a Lobogó (későbbi Első 
Emelet), a Rózsaszín Bombázók Keresztes 
Ildikóval, Hevesi Tamás a Névtelen Nullával,  
az új hullámos Hangár együttes, az alternatív 
Kézi Chopin Legát Tiborral, a Pál Utcai Fiúk 
és a helyiek: a Fanyúl, a Front, a Dexion és 
a Hívők, köztük Alapi István, az Edda Művek 
mai gitárosa.

A tanárok pedig olyan nagyságok voltak, 
mint Szakcsi Lakatos Béla, Babos Gyula, Dandó 
Péter, Berki Tamás, Lerch István, Friedrich 
Károly, Binder Károly, Dés László, de egy-egy 

alkalommal eljött Szörényi Levente, Presser 
Gábor, Tolcsvay László, Bródy János és Balázs 
Fecó is. A szakmai vezető Victor Máté volt.

A Karthago együttes felszerelése is a 
résztvevők rendelkezésére állt, mert a veze-
tőjük, Szigeti Ferenc is fontosnak tartotta a 
tábort. Aztán 1990-ben Szigeti létrehozott 
egy konkurens tábort Tokajban, és mivel 
tévés, rádiós és lemezkiadói háttérrel ren-
delkezett, a salgótarjániak nem tudtak vele 
konkurálni, így lehúzták a rolót.

A salgói rocktábort ezután 1996-ban 
indította újra Oláh Zoltán, a Szürkeállomány 
együttes énekese, és azóta előbb a Medves 
Hotelben, majd hosszabb ideje már a salgói 
gyermektárborban találkoznak a zenészek. 

Az évek során olyan kiválóságok oktatták 
a résztvevőket, mint Alapi István, Závodi 

János, Mohai Tamás, Szappanos György, Ke- 
resztes Ildikó, Borsky Tibor, Richie Ocovan, 
Julius Petrus.

Minden évben feltűnnek ügyes fiatalok. 
Ilyen a losonci gitáros, Rony Janácek, aki a 
Deep Purple előzenekarával járta be Európát. 
A magyar színeket olyan tehetségek kép-
viselik, mint a Kottán Kívüliek, a Tripler, az 
Emberöltő, a Holtidő, a Zord, vagy Siklai István, 
Vigyinszki Attila befutott nógrádi gitárosok.

A régi tarjáni arcok közül Perényi Dénes 
is mindig feltűnik, s persze a „főnök” két fia, 
a billentyűs Oláh Krisztián és a dobos Oláh 
Dániel is ott segédkezik. S jönnek a Felvi-
dékről, Németországból, sőt Amerikából is a 
táborlakók. 

A zárókoncerteken fellépett már a P. Mobil, 
Révész Sándor és a Mobilmánia is.

Több mint negyven éve zenélnek a természet lágy ölén

Dübörög a rock Salgóbányán  

A tábor oktatói (balról): Julius Petrus, Oláh Zoltán, Borsky Tibor és Richard Ocovan
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A Dűvő itt, a Dűvő ott, a Dűvő mindenütt! 
Miközben mi Újlakig is alig jutunk ki a 
városunkból, addig róluk hol Argentínából, 
hol az Egyesült Államokból, hol Kínából 
érkeznek a hírek.

A vérbeli világutazó – és a hazai népzene él- 
vonalába tartozó – Dűvő zenekar a Nóg-
rád táncegyüttes kíséretére alakult meg 
1979-ben. Alapító tagjai Szabó Gáspár, 
Orbán György, Oszvald György és Babják 
György voltak. A banda mai prímása, Hrúz 
Dénes 1981-ben csatlakozott a csapathoz. 
Öccsével, a szintén hegedűs Szabolccsal a 
szécsényfelfalui szülői házból hozta a népi 
muzsika szeretetét. 

Az évek során a csapat önálló pályára 
lépett, az eredeti Kárpát-medencei magyar 
népzene összegyűjtésével és előadásával 
sok hívet szereztek idehaza, a határokon túl 
és a nagyvilágban.

A banda számtalan rangos fesztiválon 
lépett fel, bejárták egész Nyugat-Európát, 
de Észak- és Dél-Amerikát is meghódították, 
sőt Izraelbe és Kínába is eljutottak.

Sebestyén Mártát, a magyar népzene vi- 
lágsztárját Berlinben és Salgótarjánban is 
kísérték. Büszkék – többek között – a Nép- 
művészet Ifjú Mestere címre, a Madách-díjra,  

a salgótarjáni Pro Urbe- és Pro Arte-díjra.
Több mind húsz éve minden nyáron játszanak 
az Egyesült Államokban, a Seattle mellett 
zajló Ti-Ti táborban, és már több észak-ame-
rikai nagyvárosban – így Chicagóban, Ed- 
montonban, Portlandben, Vancouverben, Vic- 
toriában – is koncerteztek, sokszor nagy fesz- 
tiválokon, több tízezer néző előtt.

A Niagara-vízesés mellett a Cifra-tábor-
ban, míg Sauk Valleyben a Csipke-táborban 
tanítanak. Turnéztak „délen”, a kaliforniai Los 
Angelesben, San Franciscóban, San Diegó-
ban és a nevadai Las Vegasban. 

Többször is részt vettek a Dél-amerikai 
Magyar Néptánc Találkozón Sao Paulóban, 
Montevideóban és Buenos Airesben, ahol az 
ottani lelkes hagyományőrzőket tanítják a 
hazai népi muzsikára. 

Itthon pedig bemutatkoztak a Fonóban, 
sőt a Zeneakadémián is nagy sikerű koncer-
tet adtak. 

„A meghívásunk azt mutatja: a magyar 
népzene már olyan szintre jutott, hogy a 
Zeneakadémián van a helye” – hangsúlyozta 
Hrúz Dénes, aki örömmel mondta, hogy az 
elit közönség is lelkesen fogadta a muzsi-
kájukat.

Saját helyük is van, nyaranta Kiscsőszön 
rendezik meg a Dűvő-tábort, ahová a világ 

másik végéről is jönnek „tanulók”. Szűkebb 
hazánkban a Nógrád táncegyüttes kísérése 
mellett több megyenapon és a szentkúti 
kegyhelyen is bemutatkoztak.

A banda jelenlegi felállásában 2008 óta 
játszik: Hrúz Dénes és Szabolcs (hegedű), 
Mohácsy Albert (nagybőgő), Nagy Zsolt (brá- 
csa) és Kubinyi Júlia (ének). 

A koncertezés és a tanítás mellett fő 
szenvedélyük a gyűjtés. Gyakran felkeresik 
Erdélyt, ahol a hangszeres zenéből még 
mindig van mit összegyűjteni. Sikereiket 
közel húsz hanghordozó fémjelzi. S még hol 
a vége!

Amerikától Kínáig mindenhol játszik a Dűvő zenekar  

Palóc népzene a nagyvilágban

A Dűvő zenekar: Kubinyi Júlia, Hrúz Dénes, 
Nagy Zsolt, Hrúz Szabolcs és Mohácsy Albert 

Gecse Lászlóné: Autóbusz-pályaudvar
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Az épülő Karancs Szálló, 1962. A Jánossy György által tervezett épület 
külleme és elhelyezése meghatározó jelentőséggel bírt a városközpont 
végleges arculatára.

Vöröskatonák a Vadász Szálló előtt, 1919. május. A mai Erzsébet tér 
helyén a katonák a még csatornázatlan Pécskő-patakban áztatják 
lábukat.

Salgótarján első köztéri szobra, az 1923-ban a főtéren átadott „Hős fiai”, 
ditrói Siklódy Lőrinc alkotása

Szeberényi András: Rónafalusi házak
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Újra kiváló állapotba került, és láthatóvá vált 
a József Attila Művelődési Központ mögötti 
dombon álló hatalmas alkotás, miután a 
közelmúltban befejeződött a restaurálása. 
Az önkormányzat tervezi a mű megvilágítá-
sát is, hogy az még látványosabb legyen.

Varga Imre „A Város” elnevezésű térplasz-
tikáját 1971 novemberében avatták fel, és 
egykor a Fő térről és a Kálváriáról is jól lát- 
ható volt. Az emlékművön Salgótarján meg- 
határozó alakzatai láthatóak stilizált formá-
ban. Az elmúlt 50 évben azonban jelentősen 
leromlott az állaga, és a növényzet is telje-
sen benőtte, így a közelmúltig szinte semmi 
nem látszódott már belőle.

Éppen ezért dr. Huszár Máté alpolgármes-
ter, a körzet önkormányzati képviselőjének 
kezdeményezésére Salgótarján városveze-
tése már egy ideje tervezte a mű restaurálását 
és környezetének rendbetételét, hogy az 
alkotás újra a belváros egyik különleges épí-
tészeti eleme lehessen. A „Salgótarján 100 
éve város” emlékév keretében ezek a tervek 
végre megvalósulhattak.

Még a nyár elején megtörtént a terepren-
dezés és a mű körüli burjánzó növényzet 
ritkítása. Sokan, főleg a fiatalabb generációk 

tagjai éppen ezeknek a munkafolyamatok-
nak köszönhetően vették észre, hogy „valami” 
van a Józsi mögötti dombon, és szereztek 
tudomást arról, hogy létezik ez az alkotás. 

Ezután kezdődött el maga a restaurálás, 
amelyet Molnár Tímea salgótarjáni szobrász-
művész és szintén szobrász párja végeztek. 

Maga a restaurálás egy hosszú, alapos, és ren-
geteg munkafolyamatból álló tevékenység 
volt. Ráadásul mivel olyan szabadtéri szo-
borról van szó, amelyet nem lehet mozgatni, 
így a restaurálás előrehaladását nagyban 
befolyásolta az időjárás. Az végeredmény 
azonban látványos lett. Érdemes felnézni rá!  

A Nagy Iván Honismereti Pályázatot 2022-
ben a Dornyay Béla Múzeum hagyományosan 
a Magyar Nemzeti Levéltár Nógrád Megyei 
Levéltárával közösen hirdette meg.

Tavaly is színvonalas pályamunkák érkeztek 
be, melyek értékelése után szakmai zsűri 
döntött a meghirdetett témakörök díjazott-
jairól.

A múzeum a közösségi oldalán hozta nyil- 
vánosságra a díjazottak nevét. Az elismeré-
seket 2022. december 15-én a múzeumban 
adták át.

Történelem témakör
1. helyezett megosztva: Bacsa Máté (A cseh-
szlovák-magyar lakosságcsere Lucfalván) és 
Dr. Baráthi Ottó (50 év a 100 éves Salgótar-
ján városában)
2. helyezett megosztva: Antal Bálint Ger- 
gely (Dokumentumok a pásztói Alapi-csa- 
lád 19-20. századi történetéből) és Vesze- 
lovszki Balázs (A salgótarjáni ferences kö- 
zösség megpróbáltatásai a kommunista dik- 
tatúra kiépítésének időszakában [1944-
1950])
3. helyezett: Rácz Lajos (Farádi Veres Zoltán)

Irodalomtörténet témakör
1. helyezett: Praznovszky Miklós Ferenc (Pe- 
tőfi legendárium)
2. helyezést nem adtak ki
3. helyezett: Grási Linda (A Nógrád megyei 
Tari Lőrinc zarándoklata, ennek jelentősége  
a víziós és a lovagi irodalomban)

2022-ben a bírálók döntése alapján iro- 
dalomtörténet témakörben különdíjat is ki- 
osztottak.

A Nógrád Megye Önkormányzata által fel- 
ajánlott különdíjat Praznovszky Miklós Fe- 
renc kapta, aki kilenc, különösen magas szín-
vonalú pályaműve beadásával érdemelte ki  
a ítészek elismerését.

Ipar- és technikatörténet témakör
1. helyezett: Prakfalvi Péter (A salgótarjáni 
„Nagyállomás” gőzmozdonyai kazántápvíz-
zel való ellátásának történeti és vízföldtani 

adatai. Tanulmány a tervezett Vasúttechnikai 
Park megvalósításának megalapozásához)

Néprajz témakör
1. helyezett: Póczos Sándor (A salgótarjáni 
szalonnasütő vas története)
2. helyezést nem adtak ki
3. helyezett: Dr. Kúti István (Egy borkohász 
nótafa dalos emlékei II. rész)

A múzeum mellett a pályázat díjadomá- 
nyozója Salgótarján Megyei Jogú Város Ön- 
kormányzata és Nógrád Megye Önkormány-
zata volt.

Befejeződött „A Város” elnevezésű térplasztika restaurálása

Átadták a Nagy Iván Honismereti Pályázat díjait
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Díjazottak és díjátadók. A csoportképen nem szerepel Veszelovszki Balázs, a történelem témakör 
második helyezettje 
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Február 15-ig lehet jelentkezni a szeptem- 
berben induló felsőfokú képzésekre. Az 
Óbudai Egyetem Salgótarjáni Képzési Köz-
pont és Kutatóhely pedig ezúttal már négy 
népszerű szakot is meghirdetett.  

Helyben, Salgótarjánban is szerezhet bárki 
népszerű, piacképes diplomát, hiszen az 
Óbudai Egyetem immáron négy szakon hir- 
detett alapképzést a nógrádi megyeszékhe-
lyen: mérnökinformatikus, kereskedelem és 
marketing, gazdálkodási és menedzsment, 
valamint újdonságként villamos-üzemmér- 
nök alapképzésre is lehet jelentkezni Salgó-
tarjánba. 

Az Óbudai Egyetem Salgótarjáni Képzési 
Központ és Kutatóhely ráadásul a tavalyi 
évben végre saját ingatlanra is szert tett 
a városban, így immáron a Rákóczi út 180. 
szám alatti épületben folytatja oktatási és 
tudományos tevékenységét.

De mi szól a salgótarjáni egyetemi képzés 
mellett? Elsősorban az, hogy helyben van. 

A jelenlegi gazdasági helyzetben nem 
minden család engedheti meg, hogy albér- 
letet fizessen gyermeke számára egy másik 
városban, miközben a kollégiumi férőhelyek 
száma korlátozott.  Ugyanakkor a salgótarjá- 
ni diploma pontosan ugyanolyan, mintha azt 
az Óbudai Egyetem budapesti képzésén 

szerezné meg valaki. Vagyis ennek a lehe- 
tőségnek köszönhetően olyanok is verseny- 
képes diplomát szerezhetnek, akiknek anya- 
gi okokból ez nem lenne lehetséges. Nem 
véletlenül választotta szlogenjéül az Óbudai 
Egyetem Salgótarjáni Képzési Központ és 
Kutatóhely azt, hogy „Helyben jövőt épít-
hetsz!”. 

A szeptemberben induló osztatlan, alap-  
és mesterképzésekre, valamint felsőoktatá- 
si szakképzésekre 2023. február 15-ig le- 
het jelentkezni a felvi.hu E-felvételi felüle- 
tén. A szabályok és tudnivalók a szintén a 
felvi.hu-n elérhető Felvételi tájékoztatóban 
olvashatók.

Továbbtanulás helyben? Már négy szakon is lehetséges! 

Január első napjaiban országszerte, így 
Salgótarjánban is párás, borús idő uralko-
dott. Komka Pétert, az MTI fotóriporterét 
ez mit sem zavarta, és szokásának meg-
felelően a szürke időjárásról is művészi 
felvételeket készített fényképezőgépének  
és drónjának „bevetésével” a város környé-
kéről. 

Gyönyörű fotók a január eleji
„morcos” időről

A Szent Lázár Megyei Kórházban január 
1-jén délelőtt látta meg a napvilágot 
megyénk első újszülöttje, tájékoztatott 
közösségi oldalán az intézmény.

Lehoczki Éva szülésznő, a kórház szü- 
lészet-nőgyógyászati Osztály főnővéré-
től elmondta, hogy szűkebb hazánkban 
2023. január elsején 9 óra 45 perckor, 
3700 grammal és 53 centiméterrel szü- 
letett meg az első újévi baba, aki a szülei- 
től a Hanna nevet kapta.

Takács Hanna az első kisbaba a salgó-
tarjáni családban. A szülés komplikáció 
nélkül, természetes úton zajlott, a kislány 
és az anyuka egészségesek.

A 31 éves anyuka, Lehotzki Gabriella 
január 6-ra volt szülésre kiírva, de a 
család így a jövőben január 1-jén ünne-
pelheti majd a kislány születésnapját.

Salgótarjánban
született 
2023-ban
Nógrád megye
első babája
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40. alkalommal díjazták Salgótarján jó ta- 
nuló, jó sportoló diákjait, valamint 27. alka-
lommal ismerték el az utánpótlássportban 
tevékenykedő legeredményesebb edzők, 
testnevelők, sportvezetők munkáit.  

A 2021/2022-es tanév legjobbjait köszöntő 
ünnepségre decemberben a Városháza dr. 
Förster Kálmán termében került sor.     

Büszkék lehettek magatokra, de nem lehet-
tek elégedettek, hiszen a sportolók mindig 
többre, jobb eredményekre vágynak. Eddzetek 
továbbra is keményen, tanuljatok szorgalma-
san, hogy ti jelentsétek azt a különbséget, 
ami a győzteseket elválasztja a vesztesektől 
– mondta a díjazott tanulókat köszöntve dr. 
Dániel Zoltán, Salgótarján alpolgármestere.

Idén huszonkettő – 13 általános iskolás 
és 9 középiskolás – diák érdemelte ki a 
Salgótarján jó tanulója-jó sportolója címet.

Az utánpótlássportban tevékenykedő edzők, 
testnevelők, sportvezetők közül öt szakem-
bernek köszönték meg sikeres munkáját.

A díjazott diákok

Beszterce-lakótelepi tagiskola: Ábrahám Lili- 
en (tanulmányi átlaga: kitűnő, sportága: ké- 
zilabda), Hakkel Hanna (kitűnő, kézilabda), 
Hegedűs Henrietta Maja (kitűnő, kézilabda), 
Uhrin Bence (kitűnő, sportlövészet).
Kodály Zoltán tagiskola: Czikora Márta (4,8, 
cselgáncs), Fülöp Noémi (kitűnő, kézilabda), 
Nagy Karolina (4,6, kézilabda).
SÁI Székhelyintézmény: Béres Ákos Balázs 
(4,6, sportlövészet), Kovács Rebeka Zsófia 
(4,6, sakk), Kovács Veronika (4,8, sakk), Ott-
már Liliána (4,9, sportlövészet), Tóth Nóra 
(kitűnő, triatlon, duatlon, atlétika), Virág 
Iringó (4,7, sportlövészet).

Bolyai János Gimnázium: Bali Sára (4,7, 
atlétika), Mag Fruzsina (4,8, tájékozódási 
futás, atlétika), Mag Viktória (kitűnő, tájé- 
kozódási futás, atlétika), Majcher Emese (ki- 
tűnő, vívás), Nagy Szilvia (4,7, tájékozódási 
futás, atlétika), Tóth Barbara (kitűnő, triatlon, 
duatlon, atlétika).
Madách Imre Gimnázium: Bali Emese (4,7, 
kerékpár), Hegedűs Flóra (4,6, biatlon, sífu- 
tás), Ráduly Marcell (4,6, atlétika).

Díjazott sportvezetők, edzők, testnevelők
Klenóczky Sándor (sportvezető-edző, a Sal- 
gótarjáni Tehetséggondozó és Sport Egye- 
sület vezetője), Kolláth Zoltán (a Salgótar- 
jáni Lövész Egyesület sportvezetője, edzője), 
Szabó Tamás (a Beszterce-lakótelepi tag- 
iskola testnevelője), Máté Csaba (a Salgótar-
jáni Atlétikai Club edzője), Bagyal Péter (a 
SÁI Székhelyintézmény testnevelője).

Díjazták a város jó tanuló, jó sportoló
diákjait és felkészítőiket is

A Magyar Tájékozódási Futó Szövetség Ver- 
senybizottsága 2022. decemberében köz-
zétette a különféle bajnoki pontversenyek 
végeredményét, melyben újabb salgótarjá- 
ni sikert könyvelhettünk el. 

Nógrád megye három (Salgótarjáni Dornyay, 
Balassagyarmati Balassi BKSE, HUFEZE 
SK-Pásztó) tájfutó egyesülete közül évek 
óta az ország legjobbai között szerepel a 
Sramkó Tibor által irányított Salgótarjáni 
Dornyay SE, és ez tavaly sem történt más-
ként.

2021-ben a tarjániak 99 bajnoki pontot 
szerezve a diósgyőriek mögött még a 10. 
helyen zártak, 2022-ben azonban előbbre 

léptek. Bár megszerzett bajnoki pontjaik 
összege csökkent, ám – az elért 85 bajnoki 
pontjukkal – egy helyezést előbbre lépve a 
nyíregyháziak mögött a 9. helyen zártak 
az egyesületek közötti pontversenyben.

A legfrissebb hír, hogy az egyesületnél régi 
hagyomány az új év első napjára szervezett 
futás a Karancs-hegyre, s mint azt közös-
ségi oldalunkon írták, ez 2023-ban is így 
történt.

Az ország legjobbjai között 
a salgótarjáni 
tájfutók

Dr. Dániel Zoltán alpolgármester köszöntötte a díjazottakat Máté Csaba, a Salgótarjáni Atlétikai Club edzője átveszi az elismerést 

Futással kezdte az új esztendőt az egyesület



Salgótarján 2022 - képekben


